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Sammanträdesdatum 
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Instans 
Kommunstyrelsen 

 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Plats och tid Kommunstyrelsens sessionssal, Stadshuset, måndagen den 27 april 2020 
kl 14:00-15:52 

Beslutande Ledamöter 
Ulf Olsson (S) ordförande 
Annette Carlson (M förste vice ordförande 
Kerstin Hermansson (C) andre vice ordförande 
Rose-Marie Liljenby Andersson (S) 
Anna Svalander (L) 
Tom Andersson (MP) 
Niklas Arvidsson (KD) 
Andreas Exner (SD) 
Oliver Öberg (M) närvarande via Teams 
Kristian Silbvers (SD) 
Ida Legnemark (V) 
Therése Björklund (S) närvarande via Teams, tjg för Per 

Carlsson (S) 
Ylva Lengberg (S) 

 
 
 

 
 

  

 

 

 

närvarande via Teams tjg för Malin 
Carlsson (S) 

Ersättare 
Mats Tolfsson (S) närvarande via Teams 
Martin Nilsson (M) 
Hasse Ikävalko (M) närvarande via Teams 
Björn Qvarnström (SD) närvarande via Teams 14:00-15:48 
Crister Spets (SD) närvarande via Teams 
Johan Wikander (L) närvarande via Teams 14:00-15:23 
Stefan Lindborg (V) närvarande via Teams 
Maria Hyllstam (MP) närvarande via Teams 

Övriga Tjänstemän 
Svante Stomberg stadsdirektör 
Peder Englund avdelningschef CKS 
Elisabeth Eickhoff markchef 
Johannes Olsson  markstrateg 
Douglas Torén politisk sekreterare 
Dennis Jernkrook politisk sekreterare 
Jon Hjärne  tjänsteförvaltare Ciceron 
Anna Enochsson valledare 
Carl Morberg  kommunsekreterare 

 

 

 
 
 
 

Justeringens plats och tid Stadshuset, Borås  

Tillkännagivande av 
protokoll 

Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 6 maj 2020 
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Underskrifter 
 Sekreterare 

 

 
  

  
  

  
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 

Paragrafer §§ 156-182 
 Carl Morberg 

 Ordförande 
Ulf Olsson (S) 

 Justerare 
Kerstin Hermansson (C) 

Inledning 
Peder Englund, avdelningschef CKS genomförde en muntlig redovisning om 
läget i Borås Stads verksamheter utifrån covid-19 samt en veckoanalys från 
föregående vecka. 
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§ 159 Dnr KS 2020-00329 1.1.2.25 
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§ 160 Dnr KS 2020-00281 1.1.2.25 

Redovisning av inneliggande initiativärenden 2020 ........................................... 10 
§ 161 Dnr KS 2020-00095 1.2.3.3 

Svar på revisionsrapport - Styrning och uppföljning av privata utförare 
i tekniska nämnder ............................................................................................ 11 

§ 162 Dnr KS 2020-00351 2.3.2.1 
Rekrytering förvaltningschef Tekniska förvaltningen ......................................... 13 

§ 163 Dnr KS 2020-00391 2.3.8.1 
Initiativärende: Krav på redogörelse om anmälan av bisysslor .......................... 14 

§ 164 Dnr KS 2020-00394 2.3.8.1 
Initiativärende: Politiskt ledarskap ..................................................................... 15 

§ 165 Dnr KS 2020-00256 3.7.1.25 
Redovisning av Brottsförebyggande Rådets arbete (BRÅ) 2019 ....................... 16 

§ 166 Dnr KS 2020-00255 1.1.2.25 
Förlängning av Borås Stads Drogpolitiska program 2017-2021 ......................... 18 

§ 167 Dnr KS 2020-00254 1.1.2.25 
Drogpolitisk handlingsplan 2020 ....................................................................... 19 

§ 168 Dnr KS 2020-00253 1.1.2.25 
Uppföljning av drogpolitisk handlingsplan 2019 ................................................. 21 

§ 169 Dnr KS 2020-00132 3.7.1.0 
Områdesutveckling för jämlik hälsa ................................................................... 23 

§ 170 Dnr KS 2020-00310 3.1.2.7 
Exploateringsavtal Åkermyntan, Rosendalsgatan, Bergsäter ............................ 25 

§ 171 Dnr KS 2019-00654 3.1.2.2 
Markanvisning till Borås Pastorat av del av Källbäcksryd 1:366 för 
trygghetsbostäder vid Brämhults torg ................................................................ 27 

§ 172 Dnr KS 2020-00306 2.6.1.2 
Nytt hyresavtal Hulta Torg: Mötesplats, fritidsgård och förskola, 
Hultahus 5, Hulta Torg 2 ................................................................................... 29 

§ 173 Dnr KS 2019-00746 2.6.1.1 
Anslagsframställan för utbyggnad av kök, Trandaredskolan, 
Trandaredsgatan 36, Hjulet 3 ............................................................................ 31 

§ 174 Dnr KS 2020-00216 3.5.6.0 
Svar på remiss: Ansökan från Thorengruppen AB om godkännande 
som huvudman för utökning av befintlig fristående gymnasieskola vid 
Yrkesgymnasiet  i Borås fr.o.m.  2021/2022 ...................................................... 32 
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§ 175 Dnr KS 2020-00130 2.4.3.1 
Svar på initiativärende av Ida Legnemark (V) och Stefan Lindborg (V): 
Låt extra statsbidrag stoppa nedskärningar i välfärden ..................................... 34 

§ 176 Dnr KS 2020-00330 1.2.4.25 
Stöd till Borås näringsliv .................................................................................... 35 

§ 177 Dnr KS 2020-00078 2.4.3.25 
Beslut om ansökningar om medel för lokal utveckling 2020 .............................. 37 

§ 178 Dnr KS 2018-00881 3.1.1.0 
Detaljplaneuppdrag för del av Lundby 1:1 (Erikslundsskolan) ........................... 38 

§ 179 Dnr KS 2015-00434 214 
Granskningsyttrande över detaljplan för del av Bergsäter, Åkermyntan 
5 m.fl ................................................................................................................. 40 

§ 180 Dnr KS 2020-00248 3.2.1.0 
Avtal om samverkan mellan kommuner i Sjuhärad inom miljö- och 
hälsoskyddsområdet samt livsmedelsområdet .................................................. 42 

§ 181 Dnr KS 2020-00082 1.1.2.1 
Borås Stads remissyttrande över utredningen: Mer biogas! För ett 
hållbart Sverige ................................................................................................. 44 

§ 182 Dnr KS 2020-00275 3.3.4.0 
Samrådsyttrande för ny järnväg mellan Göteborg-Borås, en del av 
nya stambanor i Göteborg Stad, Mölndals stad, Härryda kommun, 
Bollebygds kommun, Marks kommun och Borås Stad, Västra 
Götalands län .................................................................................................... 47 
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§ 156   

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Kerstin Hermansson (C) 
med Anna Svalander (L) som ersättare.     
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§ 157   

Föredragning och ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet 15:23-15:40.      
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§ 158 Dnr KS 2020-00311 1.1.2.25 

Anmälningsärenden  

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna        
 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
1. Meddelande från Tillväxtverket om godkännande av kostnader i 

ärendenummer 208753 
Dnr 2018-00378 

2. Lokalförsörjningsnämndens beslut om tillfälligt hyresavtal Duran Leon 
Restaurang AB 
Dnr 2020-00308 

3. Åtgärdsplan för budget i balans 2019 från Lokalförsörjningsnämnden  
Dnr 2020-00307 

4. Beslut från Tillväxtverket om utbetalning av förskott 2020  
Dnr 2018-00378 

5. Protokoll från direktionen för Boråsregionen Sjuhärads  kommunal-
förbunds sammanträden den 28 februari 2020 
Dnr 2020-00276 

6. Protokoll från styrelsemöte för Industribyggnader i Borås AB den 2 mars 
2020 
Dnr 2020-00031 

7. Protokoll från styrelsemöte för Borås Stadshus AB den 16 mars 2020 
Dnr 2020-00031 
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8. Rapport projektet Värdegrundsarbete -  Auschwitzresor från Grundskole-
nämnden 
Dnr 2020-00320 
 

9. Direktionsprotokoll från sammanträde den 20 mars 2020 för Södra 
Älvsborgs Räddningstjänstförbund 
Dnr 2020-00177 
 

10. Undertecknat samverkansavtal Vård- och omsorgscollege i Sjuhärad från 
Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund Dnr 2020-00114 

 

 

 

 

 

 

11. Kallelse från Kommunforskning i Västsverige (KFi) till årsmöte 
måndagen den 11 maj 2020  
Dnr 2020-00360            

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen beslutar: Redovisade anmälningsärenden läggs till 
handlingarna.   

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Redovisade anmälningsärenden 
läggs till handlingarna. 
I ärende 3 rekommenderas Lokalförsörjningsnämnden vidta åtgärder - andra än 
den planera utvärderingen av nuvarande internhyressystem, vars eventuella 
effekter ännu inte kan uppskattas - för att nå en ekonomi i balans. Åtgärderna 
ska återrapporteras till Kommunstyrelsen tillsammans med uppskattad effekt på 
kort respektive lång sikt, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och 
Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 159 Dnr KS 2020-00329 1.1.2.25 

Delegationsbeslut  

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna        

Sammanfattning av ärendet 
1. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 13 2020) -  

Delegation för likviditetsfrågor, förnyelse av borgen 
Dnr 2020-00008 

 

      
 
 
 

 

2. Försäljning av 7400 kvm av Kråkhult 1:2, utmed  Ställvägen i Dalsjöfors 
Dnr 2020-00325              
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§ 160 Dnr KS 2020-00281 1.1.2.25 

Redovisning av inneliggande initiativärenden 2020 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.        
 

 

 

   
 
 
 
 

Protokollsanteckning 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Redovisning från Stadsledningskansliet av inneliggande initiativärenden t.o.m. 
den 16 mars 2020.              

Beslutsunderlag 
1. Bilaga: Initiativärenden ej besvarade 2020-03-16. 
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§ 161 Dnr KS 2020-00095 1.2.3.3 

Svar på revisionsrapport - Styrning och uppföljning av 
privata utförare i tekniska nämnder 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Upprättat svar på revisionsrapport – Styrning och uppföljning av privata 
utförare i tekniska nämnder godkänns och översänds till Stadsrevisionen.        
 

 

 

 

 

 
 
 
 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Stadsrevisionen har granskat Borås Stads ”Styrning och uppföljning av privata 
utförare i tekniska nämnder”. Bedömningen är att Kommunstyrelsens styrning 
och uppföljning delvis är ändamålsenlig, men att styrdokumentet med rikt-
linjerna delvis behöver ses över och förtydligas.              

Beslutsunderlag 
1. Revisionsrapport daterad 2020-01-20 ”Styrning och uppföljning av privata 
utförare i tekniska nämnder”.   

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen beslutar: Upprättat svar på revisionsrapport – Styrning och upp-
följning av privata utförare i tekniska nämnder godkänns och översänds till 
Stadsrevisionen.   

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Upprättat svar på revisionsrapport – 
Styrning och uppföljning av privata utförare i tekniska nämnder godkänns och 
översänds till Stadsrevisionen. 
Kommunstyrelsen påminner berörda nämnder att årligen redovisa till Kom-
munstyrelsen hur arbetet med uppföljning och insyn har bedrivits och 
resultaten av dessa”, se bilaga. 
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Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkande och finner först-
nämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 162 Dnr KS 2020-00351 2.3.2.1 

Rekrytering förvaltningschef Tekniska förvaltningen 

Kommunstyrelsens beslut 
Magnus Palm anställs som förvaltningschef för Tekniska förvaltningen.   

 

      

 

Sammanfattning av ärendet 
Tre personer har intervjuats till tjänsten som förvaltningschef för Tekniska 
förvaltningen. Tre grupper deltog i intervjuerna:  

Grupp 1: Tekniska nämndens presidium, kommunalråd, Stadsdirektör samt 
Personalchef 

Grupp 2: Tekniska förvaltningens ledningsgrupp   

Grupp 3: Fack.    

Efter en samlad bedömning föreslås att Magnus Palm erbjuds tjänsten som 
förvaltningschef för Tekniska förvaltningen. Magnus är idag förvaltningschef på 
Tekniska förvaltningen i Marks kommun.          
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§ 163 Dnr KS 2020-00391 2.3.8.1 

Initiativärende: Krav på redogörelse om anmälan av 
bisysslor 

Kommunstyrelsens beslut 
Till kommande Kommunstyrelsesammanträde, den 11 maj 2020, begära en 
återrapportering om vilka åtgärder förvaltningsorganisationen har vidtagit.      

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) har lämnat 
ett initiativärende till dagens sammanträde.     

Beslutsunderlag 
1. Initiativärende: Krav på redogörelse om anmälan av bisysslor.       

 

 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) har föreslagit 
att Kommunstyrelsen beslutar: Att till kommande Kommunstyrelse-
sammanträde, den 11 maj 2020, begära en återrapportering om vilka åtgärder 
förvaltningsorganisationen har vidtagit, se bilaga. 

Kommunstyrelsen ordförande Ulf Olsson (S), Kristian Silbvers (SD) och Ida 
Legnemark (V) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) 
förslag. 
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§ 164 Dnr KS 2020-00394 2.3.8.1 

Initiativärende: Politiskt ledarskap 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Initiativärendet avslås.    
 

 

 

 

 

 

 

Kommunalrådet Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas Arvidsson 
(KD) deltar inte i beslutet. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt förslag. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) har lämnat ett 
initiativärende till dagens sammanträde.     

Beslutsunderlag 
1.  Initiativärende: Politiskt ledarskap     

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) har föreslagit  
att Kommunstyrelsen uppdrar stadsdirektören att, tillsammans med berörda 
förvaltningar, tillse att anställning(arna) hos den/de tjänstemän som agerat 
förtroendeskadligt upphör, i enlighet med initiativärendets intentioner, se 
bilaga. 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar avslag på Andreas Exner 
(SD) och Kristian Silbvers (SD) förslag. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget yrkande och dels till 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) förslag och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad.  
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§ 165 Dnr KS 2020-00256 3.7.1.25 

Redovisning av Brottsförebyggande Rådets arbete 
(BRÅ) 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Informationen läggs till handlingarna        

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Brottsförebyggande rådet har under 2019 arbetat enligt de prioriteringar som 
anges i Samverkansöverenskommelsen mellan Borås Stad och 
Polismyndigheten, lokalpolisområde Borås och enligt den struktur som ”Säker 
och trygg kommun” anger. Samverkansöverenskommelsen ska revideras inför 
2021 och ”Säker och tryggstrukturen” ska utvärderas under 2020.  

Under året har en trygghetmätning för hela staden genomförts, resultatet finns 
tillgängligt i sin helhet och uppdelat på kön på stadens webbsida. 
Trygghetsskapande insatser i den fysiska miljön har fortsatt och två nya rutiner 
har tagits fram, avseende trygghetsvadringar samt trygga skolgårdar. EST 
(effektiv samordning för trygghet) har i samverkan med polisen och AB 
Bostäder utökats till att även omfatta Norrby.  

Medborgarlöftet som är löfte signerat av polisen, staden och Ab Bostäder gäller 
2019-2020 och avser trygghetsstärkande insatser på Norrby. Samverkan kring 
barn och unga har utifrån identifierade behov förstärkts, både kring barn och 
unga i riskzon och för att bygga stödjande miljöer kring barn och unga utifrån 
lokala behov och förutsättningar.                

Beslutsunderlag 
1. Samverkansöverenskommelsen mellan Borås Stad och Polismyndigheten, 
lokalpolisområde Borås. 

2. Säker och trygg kommun – struktur. 

3. Brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete i Borås. 

4. Rutiner för trygghetsvandringar. 
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5. Rutiner för trygga skolgårdar. 

6. Medborgarlöfte Borås Stad-AB Bostäder-Polisen 2019 

7. Fritids- och folkhälsonämndens beslut   

 

 

 

 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Informationen läggs till handlingarna. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Informationen läggs till handlingarna.  
Fritids- och folkhälsonämnden uppmanas granska effekterna av genomfört 
arbete samt redovisa effekter i kommande års redovisningar, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och 
Niklas Arvidssons (KD yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 166 Dnr KS 2020-00255 1.1.2.25 

Förlängning av Borås Stads Drogpolitiska program 
2017-2021 

Kommunstyrelsens beslut 
Borås Stads Drogpolitiska program fastställs att gälla till 2021.           

 

 

 

 

 

Protokollsanteckning 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en 
anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
 Borås Stads Drogpolitiska program 2017-2020 ska revideras år 2020 för beslut 
i Kommunfullmäktige under hösten. Nuvarande program bygger på den 
nationella ANDT-strategin 2016-2020 som också ska revideras under 2020. För 
att den nya nationella ANDT-strategin ska kunna ligga som grund till ett nytt 
reviderat drogpolitiskt program i Borås Stad föreslås en förlängning av det 
nuvarande programmet med ett år. Det skulle innebära att det nuvarande 
programmet förlängs till år 2021.            

Beslutsunderlag 
1. Fritids- och folkhälsonämndens beslut 

2. Bilaga – Förlängning av Borås Stads Drogpolitiska program  
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§ 167 Dnr KS 2020-00254 1.1.2.25 

Drogpolitisk handlingsplan 2020 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna        

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande.  

Sammanfattning av ärendet 
Drogpolitiska ledningsgruppen samordnar det drogpolitiska arbetet i Borås 
Stad. Gruppen tar årligen fram en plan för arbetet. Drogpolitiska 
ledningsgruppen har tagit fram Drogpolitisk handlingsplan för 2020.  

Drogpolitisk handlingsplan 2020 styr insatser från den kommunala 
huvudmannen. Samverkan med andra huvudmän sker i flera av planens 
insatser.  

Drogpolitisk handlingsplan 2020 disponeras utifrån de tre målområden som 
specificeras i Borås Stads Drogpolitiska program:  

( tillgången till narkotika, dopningsmedel, alkohol och tobak ska minska  

( antalet barn och unga som börjar använda narkotika, dopningsmedel och 
tobak eller debuterar tidigt med alkohol ska successivt minska  

( personer med missbruk eller beroende ska ha tillgång till vård och stöd av god 
kvalitet. Insatserna i Drogpolitisk handlingsplan 2020 sorteras in under två 
nivåer: utvecklingsområden respektive bevakningsområden. 
Utvecklingsområden är insatser som utreds, förankras och/eller beslutas om 
under innevarande år. Bevakningsområden är insatser som funnit sin form och 
utförs som en del av ”driften” i det förebyggande och hälsofrämjande arbetet.  

Prioriterade utvecklingsområden i Drogpolitisk handlingsplan 2020 är 
förebyggande insatser mot cannabisanvändning, utveckling av kunskapshöjande 
insatser till vårdnadshavare och vuxna som möter barn och unga i sitt dagliga 
arbete samt stärka insatserna i samband med kritiska datum.               

Beslutsunderlag 
1. Fritids- och folkhälsonämndens beslut 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
20(47) 

Sammanträdesdatum 
2020-04-27 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

2. Bilaga - Drogpolitisk handlingsplan 2020   

 

 

 

 

 
 
 
 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Ärendet läggs till handlingarna. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Ärendet läggs till handlingarna. 
Fritids- och folkhälsonämnden rekommenderas att vid uppföljning av arbetet 
också granska och redovisa effekter av detsamma, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och 
Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 168 Dnr KS 2020-00253 1.1.2.25 

Uppföljning av drogpolitisk handlingsplan 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Ärendet läggs till handlingarna        

 

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande.  

Protokollsanteckning 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Drogpolitiska ledningsgruppen samordnar det drogpolitiska arbetet i Borås 
Stad. Gruppen avger årligen en uppföljning av arbetet. Enligt ”Uppföljning av 
Drogpolitisk handlingsplan 2019” framgår det att arbetet generellt sett 
framskrider enligt plan.  

”ANDT-rutiner för grundskola och öppen ungdomsverksamhet” har ännu inte 
antagits, men överförs som en prioriterad insats våren 2020. Även om 
”Undervisning om ANDT i grundskola och gymnasium” ej genomförts under 
2019 har samverkan kring det drogförebyggande arbetet stärkts mellan Fritids- 
och folkhälsoförvaltningen och Grundskoleförvaltningen samt Gymnasie- och 
vuxenutbildningsförvaltningen.  

Miljöförvaltningens bevakningsområde ”Tillsyn för rökfria skolgårdar” har ej 
genomförts under 2019.  

Antidopningsarbetet riktas inte specifikt till personal som arbetar med barn och 
unga, däremot har antidopningsarbetet tillsammans med polisen och gymmen i 
Borås varit ett prioriterat arbete under 2019.               

Beslutsunderlag 
1. Fritids- och folkhälsonämndens beslut 

2. Bilaga – Uppföljning av drogpolitisk handlingsplan   
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Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Ärendet läggs till handlingarna 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen lägger ärendet till handlingarna. 
Fritids- och folkhälsonämnden uppdras återkomma till Kommunstyrelsen med 
en rapport över bedömda effekter av utfört arbete, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och 
Niklas Arvidssons (KD yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
23(47) 

Sammanträdesdatum 
2020-04-27 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 169 Dnr KS 2020-00132 3.7.1.0 

Områdesutveckling för jämlik hälsa 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Ärendet läggs till handlingarna        

 

 

 

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Fritids- och folkhälsonämnden redovisar arbetet med det strategiska arbetet  
med områdesutveckling för jämlik hälsa. Syftet är att skapa en överblick och få 
en samlad bild av det lokala folkhälsoarbetet på Hässleholmen, Norrby och 
Sjöbo. Målet för folkhälsoarbete är att minska skillnader i hälsa och främja en 
god och jämlik hälsa. Hälsan är ojämnt fördelad i Borås och förutsättningarna 
på de tre prioriterade områdena är sämre än på andra områden i staden.  

Områdesutveckling för jämlik hälsa beskriver  

( områdenas förutsättningar  

( pågående folkhälsoarbete 

 ( hur arbetet avses att bedrivas framåt                

Beslutsunderlag 
1. Bilagor 1-7 Områdesutveckling för jämlik hälsa 

2. Fritids- och folkhälsonämndens beslut   

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Ärendet läggs till handlingarna 
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Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar:  Ärendet läggs till handlingarna. 
Fritids- och folkhälsonämnden rekommenderas framöver återrapportera 
effekter av genomfört arbete till Kommunstyrelsen, se bilaga. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och 
Niklas Arvidssons (KD yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 170 Dnr KS 2020-00310 3.1.2.7 

Exploateringsavtal Åkermyntan, Rosendalsgatan, 
Bergsäter 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Kommunen tecknar exploateringsavtal med Borås Åkermyntan 5 Fastighets AB 
enligt upprättat förslag. 

Kommunen tecknar exploateringsavtal med Magnolia Projekt 542 AB enligt 
upprättat förslag.  

Kommunstyrelsen delegerar till avdelningschef för mark- och exploatering att 
fatta beslut om försäljning av mark enligt de villkor som anges under rubrik 3.5 
Option i exploateringsavtalet med Magnolia Projekt 542 AB.  

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Detaljplan för Bergsäter, Åkermyntan 5 m.fl. beräknas kunna antas av 
Samhällsbyggnadsnämnden i maj 2020. Två likställda exploateringsavtal har 
upprättats för att reglera detaljplanens genomförande. Ett avtal ingås med Borås 
Åkermyntan 5 Fastighets AB som äger det södra området och ett avtal ingås 
med Magnolia Projekt 542 AB (Magnolia) så som ägare enligt köp av större 
delen av det norra området. 

Avtalen syftar huvudsakligen till att reglera marköverlåtelser parterna emellan 
samt utbyggnad av en lokalgata, gång- och cykelvägar samt gångbanor. 

Lokalgatan byggs ut av exploatörerna och gång- och cykelvägar samt gångbanor 
byggs ut av kommunen. Kommunen ska dessutom säkerställa lösa bergblock 
utanför exploateringsområdet som förutsätts för att startbesked ska beviljas 
inom planområdet. Exploatörerna bekostar samtliga åtgärder. 

Allmän platsmark överlåts från exploatörernas fastigheter till kommunen och 
ett mindre område kvartersmark överförs från kommunen till Magnolia. 

Magnolia tilldelas option om att förvärva ett område med byggrätt från 
kommunen i planområdets norra del, vid korsningen 
Neumansgatan/Rosendalsgatan. Priset ska utgöra motsvarande 2750 
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kronor/kvm BTA som Magnolia erhåller bygglov för, men dock aldrig sättas 
lägre än 9 000 000 kronor.   

Beslutsunderlag 
1. Exploateringsavtal Åkermyntan, Borås Åkermyntan 5 Fastighets AB 

2. Exploateringsavtal Åkermyntan, Magnolia Projekt 542 AB  

3. Översiktskarta Åkermyntan 

4. Karta - exploatörernas delområden  

 

 

 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunen tecknar exploateringsavtal med Borås Åkermyntan 5 
Fastighets AB enligt upprättat förslag. 

Kommunen tecknar exploateringsavtal med Magnolia Projekt 542 AB enligt 
upprättat förslag.  

Kommunstyrelsen delegerar till avdelningschef för mark- och exploatering att 
fatta beslut om försäljning av mark enligt de villkor som anges under rubrik 3.5 
Option i exploateringsavtalet med Magnolia Projekt 542 AB. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunen tecknar exploateringsavtal med Borås 
Åkermyntan 5 Fastighets AB enligt upprättat förslag. 

Kommunen tecknar exploateringsavtal med Magnolia Projekt 542 AB enligt 
upprättat förslag. 

Kommunstyrelsen delegerar till avdelningschef för mark- och exploatering att 
fatta beslut om försäljning av mark enligt de villkor som anges under rubrik 3.5 
Option i exploateringsavtalet med Magnolia Projekt 542 AB, under förutsätt-
ning att Kommunstyrelsens synpunkter kring förslaget till detaljplan beaktats”, 
se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 171 Dnr KS 2019-00654 3.1.2.2 

Markanvisning till Borås Pastorat av del av 
Källbäcksryd 1:366 för trygghetsbostäder vid 
Brämhults torg 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Kommunstyrelsen ingår markanvisningsavtal med Borås Pastorat enligt 
upprättat förslag. 

Kommunstyrelsen ger Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva 
möjligheten att planlägga del av Källbäcksryd 1:366 för bebyggelse.        

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Pastorat begärde i juli 2019 markanvisning för del av Källbäcksryd 1:366 
vid Brämhults torg. Området är beläget mellan Brämhults församlingshem och 
Prästliden och marken används idag som parkeringsplats. Pastoratet vill i 
anslutning till sitt församlingshem uppföra ett flerbostadshus med ca 30 
trygghetsbostäder, upplåtelseform hyresrätt. Trygghetsbostäder är något som 
det behövs fler av i Brämhult och området runt Brämhults torg lämpar sig bra 
för detta. Byggnadens placering i inskickat förslag måste troligtvis revideras, 
detta bl.a. eftersom bilar måste kunna ta sig till AB Bostäders parkeringsgarage 
på fastigheten Källbäcksryd 1:433 och det endast är tänkbart med en infart till 
området från Prästliden. 

Ett större grepp behöver tas kring Brämhults torg för att samordna in- och 
utfarter, gatustruktur, trafiklösningar, parkeringsytor, torg, bostäder, parker och 
livsmedelsbutik bättre. Detta kommer att påverka det framtida 
detaljplanearbetet, bl.a. gällande utformning och innehåll av ny bebyggelse och 
rummet kring denna. Det är önskvärt att möjliggöra verksamhets-/ 
centrumändamål i bottenvåningar för att skapa ett mer levande torg. 

Inom området finns en återvinningsstation. Då det är mycket svårt att hitta nya 
platser för återvinningsstationer så kommer det framtida planarbetets intention 
vara att denna anläggning eller en ny av motsvarande storlek ska vara kvar inom 
eller i nära anslutning till området. Idag arrenderar kommunen ut området för 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
28(47) 

Sammanträdesdatum 
2020-04-27 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

parkering öster om Icabutiken till Icahandlaren och parkeringsområdet väster 
om Brämhults torg till kommunens parkeringsbolag. Planerad byggnation 
kommer att påverka arrendenas och parkeringarnas storlek, utformning och 
upplåtelse.               
 

 

 

 

 
 
 
 
 

Beslutsunderlag 
1. Markanvisningsavtal 
2. Översiktskarta 
3. Ansökan om direktanvisning 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen ingår markanvisningsavtal med Borås Pastorat 
enligt upprättat förslag. 
Kommunstyrelsen ger Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva 
möjligheten att planlägga del av Källbäcksryd 1:366 för bebyggelse.      

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen ingår markanvisningsavtal med 
Borås Pastorat enligt upprättat förslag. 
Kommunstyrelsen ger Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva 
möjligheten att planlägga del av Källbäcksryd 1:366 för bebyggelse och 
torgbildning, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 172 Dnr KS 2020-00306 2.6.1.2 

Nytt hyresavtal Hulta Torg: Mötesplats, fritidsgård och 
förskola, Hultahus 5, Hulta Torg 2 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Godkänna Lokalförsörjningsnämndens förslag till nytt hyresavtal avseende 
Hultahus 5, Hulta Torg 2 för Förskolenämnden och Fritids- och 
folkhälsonämnden. Avtalet gäller från och med 1 januari 2022 med en avtalstid 
på 30 år och en årlig hyresnivå på 2 600 910 kr/år. Beslutet fattas under 
förutsättning att Förskolenämnden och Fritids- och folkhälsonämnden 
godkänner avtalsförslaget.             

 
Protokollsanteckning 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad har på Hulta Torg sedan tidigare förskola, mötesplats och 
fritidsgård. Dessa verksamheter är idag uppdelade i två olika byggnader fördelat 
på tre olika lokaler på Hulta Torg 2 och 4. Detta förslag innebär en om- och 
tillbyggnad av fastigheten Hultahus 5 på adressen Hulta Torg 2. Ombyggnaden 
kommer innebära att Hulta Torg 2 och Hulta Torg 4 byggs ihop med en 
gemensam entré för förskolan. Byggnaden kommer att vara i två plan. 
Bottenplan med mötesplats och fritidsgård samt plan 2 innehållande fritidsgård 
och förskola. Efter ombyggnationen kommer förskolan ha ökat sin kapacitet 
med ca 40 barn. Fritidsgård och mötesplats kommer att vara samlokaliserade 
och kunna dela på vissa gemensamma ytor i helt nyrenoverade lokaler.      

Hyresvärd är AB Bostäder i Borås. Den totala kostnaden för inhyrningen enligt 
avtalsförslaget uppgår till 2 600 910 kr/år plus index. Den föreslagna avtalstiden 
är 30 år från och med 1 januari 2022. Hyran kommer att justeras ytterligare 
beroende på fastighetsägarens slutliga investering.  

Förskolenämnden kommer att debiteras en årlig schablonkostnad som uppgår 
till 841 254 kr/år plus index enligt Borås stads internhyressystem. 

Fritids- och folkhälsonämnden kommer att debiteras en årlig schablonkostnad 
som uppgår till 1 825 740 kr/år plus index enligt Borås stads internhyressystem 
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Beslutsunderlag 
1. Hulta Torg mötesplats fritidsgård och förskola, skrivelse från 
Lokalförsörjningsnämnden  

 

 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) yrkar bifall till Tom Anderssons (MP) 
förslag. 
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§ 173 Dnr KS 2019-00746 2.6.1.1 

Anslagsframställan för utbyggnad av kök, 
Trandaredskolan, Trandaredsgatan 36, Hjulet 3  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Lokalförsörjningsnämnden får i uppdrag, under förutsättning att 
Grundskolenämnden godkänner projekteringsframställan, att projektera för 
utbyggnad av kök, Trandaredskolan, Hjulet 3.             
 

 

 

 

 

 
 

 

 

Protokollsanteckning 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Lokalförsörjningsnämnden föreslår den 20 augusti 2019 att Kommunstyrelsen 
beslutar, under försättning att Grundskoleförvaltningen tillstyrker förslaget, att 
godkänna Lokalförsörjningsnämndens projekteringsframställan avseende 
utbyggnad kök, Trandaredskolan, Hjulet 3. Investeringsutgiften beräknas till 
13 900 000 kronor. 

Trandaredskolans tillagningskök är gammalt och har idag inte den kapacitet och 
arbetsmiljö som erfordras samt har inte de ytor som krävs för att förvara 
råvaror. För att erhålla ett bra flöde och att få plats med ny utrustning som 
klarar dagens behov behöver köket byggas ut. 

Investeringsutgiften finns med i Kommunfullmäktiges investeringsbudget 2019 
till ett belopp av 6 500 000 kronor. I Lokalförsörjningsnämndens förslag till 
investeringsbudget 2020 är projektet utökat till 13 900 000 kr. Enligt uppgift 
från lokalförsörjningsförvaltningen beror förändringen på att avsättning i 
investeringsbudget 2019 var en bedömning utifrån då kända fakta. 
Projekteringsframställan bygger på det underlag som framkommit i förstudien 
där omfattningen ökat för att klara hela skolans behov utifrån alla funktioner, 
exempelvis ett nytt fläktrum.  

Beslutsunderlag 
1. Projekteringsframställan från Lokalförsörjningsnämnden 
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§ 174 Dnr KS 2020-00216 3.5.6.0 

Svar på remiss: Ansökan från Thorengruppen AB om 
godkännande som huvudman för utökning av befintlig 
fristående gymnasieskola vid Yrkesgymnasiet  i Borås 
fr.o.m. 2021/2022  

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
 

 

 

 

 

 

Borås Stad godkänner yttrande över ansökan från Thorengruppen AB om 
godkännande som huvudman för en utökning av en befintlig fristående 
gymnasieskola vid Yrkesgymnasiet Borås i Borås kommun från och med läsåret 
2021/22.  

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 

Mot beslutet reserverar sig Ida Legnemark (V) till förmån för sitt yrkande. 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för Ida Legnemarks (V) yrkande. 

Protokollsanteckning 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Thorengruppen AB:s ansökan avser utökning vid gymnasieskolan 
Yrkesgymnasiet Borås med följande utbildningar:  
Bygg och anläggningsprogrammet med inriktning måleri 6 platser, Handels-och 
administrationsprogrammet med inriktning Handel och service 6 platser, 
Hantverksprogrammet med inriktning Frisör, barberare och hår- och 
makeupstylist 6 platser samt Vård och omsorgsprogrammet 6 platser. Antal 
sökta platser totalt till åk 1 är 24. Planerad start för utbildningarna är läsåret 
2021/22. Totalt antal platser vid fullt utbyggd verksamhet 2023 är 72 st. 
Samtliga sökta utbildningar bedrivs redan i Borås i kommunal regi och delvis 
även i fristående regi. Sammantaget kan detta innebära att det läsåret 2021/22 
och framåt finnas ett stort antal antagningsplatser på de aktuella programmen. 
Söktrycket till Bygg och anläggning står i dag i bra relation till de platser som 
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erbjuds, detsamma gäller för Handel och service men där noteras en fallande 
trend i söktryck. Till Frisör inom Hantverksprogrammet samt Vård och 
omsorgsprogrammet är söktrycket lågt.  
Enligt befolkningsprognosen ökar antalet 16-åringar inom de kommande fem 
åren. Borås Stad har för avsikt att möta ökat elevantal och tillgodose elevernas 
förstahandsval i högre utsträckning genom en större och mer flexibel 
organisation inom befintliga gymnasieskolor samt genom att planera för en ny 
gymnasieskola.  
Nya fristående aktörer skulle kunna riskera genomförandet av förändringar och 
leda till negativa ekonomiska och organisatoriska konsekvenser för Borås Stad.  
 

 

 

 

 

 

 

Beslutsunderlag 
1. Befolkningsprognos 
2. Sammanställning över kommunala och fristående gymnasieskolor med sökta 
program och inriktningar. 
3. Antal befintliga utbildningsplatser på respektive sökt program och inriktning 
på kommunala och fristående gymnasieskolor. 
4. Sammanställning över planerat programutbud läsåret 2020/21.                                
5. Yttrande över remiss från Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Borås Stad godkänner yttrande över ansökan från Thorengruppen AB 
om godkännande som huvudman för en utökning av en befintlig fristående 
gymnasieskola vid Yrkesgymnasiet Borås i Borås kommun från och med läsåret 
2021/22. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Borås Stad godkänner yttrande om, och ställer sig 
positiv till, ansökan från Thorengruppen AB om godkännande som huvudman 
för utökning av den fristående gymnasieskolan Yrkesgymnasiet Borås i Borås 
kommun från och med läsåret 2021/22, se bilaga. 

Ida Legnemark (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Borås Stad avstyrker 
att Yrkesgymnasiet i Borås beviljas utöka sin verksamhet, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Ida Legnemarks (V) 
yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Anna Svalanders (L) förslag, 
dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och dels till 
Ida Legnemarks (V) yrkande och finner förstnämnda proposition med över-
vägande ja besvarad. 
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§ 175 Dnr KS 2020-00130 2.4.3.1 

Svar på initiativärende av Ida Legnemark (V) och Stefan 
Lindborg (V): Låt extra statsbidrag stoppa nedskär-
ningar i välfärden 

Kommunstyrelsens beslut 
Initiativärendet är besvarat.        

Sammanfattning av ärendet 
Ida Legnemark har på Kommunstyrelsens sammanträde 2020-02-17 i ett 
Initiativärende föreslagit att Kommunstyrelsen snarast fattar beslut om 
fördelning av extra statsbidrag i syfte att stoppa nedskärningar i välfärden i 
Borås Stad. 

Kommunfullmäktige beslutade 2020-03-19 att den preliminära tilldelningen för 
Borås del, 57 mnkr i ökade generella statsbidrag skall användas till utökade 
Kommunbidrag 2020 med ambitionen att tillskottet skall vara en generell 
nivåhöjning även 2021 enligt nedan: 

 

 

 

 

Nämnd Ökat K-bidrag 

Förskolenämnden 4,0 mnkr 

Grundskolenämnden 7,0 mnkr 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 5,0 mnkr 

Individ- och familjeomsorgsnämnden 11,0 mnkr 

Sociala omsorgsnämnden 11,0 mnkr 

Vård- och äldrenämnden 4,0 mnkr 

Central Välfärdsbuffert 15,0 mnkr 

SUMMA 57,0 mnkr 

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse KS   
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§ 176 Dnr KS 2020-00330 1.2.4.25 

Stöd till Borås näringsliv 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Godkänna vidtagna åtgärder gällande elevluncher från 30 mars 2020 samt 
bevilja Kommunstyrelsen ett utökat kommunbidrag med 15 000 000 kronor för 
finansiering av elevluncher. 

Vidare föreslås Kommunfullmäktige besluta att: 
Ingen årlig avgift för kontroll av livsmedelsverksamheter tas ut av företag i 
Borås Stad för år 2020.  

Ingen årlig tillsynsavgift för stadigvarande serveringstillstånd tas ut av företag i 
Borås Stad för år 2020.  

Ingen taxa för upplåtelse av gatuplatser och torgplatser tas ut av företag i Borås 
Stad för uteservering och torghandel för år 2020.             

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stads näringsliv är drabbat av effekterna av Coronapandemin och Covid-
19. Borås Stad får många samtal från företag som upplever stora problem. 
Regering och riksdag har sjösatt ett antal åtgärder för att mildra krisen, men fler 
insatser behövs.  

Kommuner runtom i landet behöver agera för att näringslivet ska kunna klara 
den kris Sverige nu går igenom. 

Elever har erbjudits elevluncher med start måndag den 30 mars 2020. Borås 
gymnasieelever erbjuds lunch för avhämtning via någon av de restauranger i 
kommunen som anslutit sig till en ny tjänst; tillsammans med företaget Optidev 
har Borås Stads tagit fram en lösning som innebär att varje enskild 
gymnasieelev dagligen får en QR-kod sänd till sin privata telefon som sedan 
kostnadsfritt kan omsättas i en näringsrik 75-kronorslunch. Restaurangerna 
ansluter sig till systemet via en e-postadress administrerad av Borås Stad. 
Tjänsten kommer att gälla så länge undervisningen sker på distans, och som 
längst till skolavslutningen. Kostnaden för detta beräknas till 15 miljoner 
kronor. 

Utöver dessa åtgärder föreslås även Kommunfullmäktige besluta att ingen årlig 
avgift för kontroll av livsmedelsverksamheter tas ut av företag i Borås Stad för 
år 2020, ingen årlig tillsynsavgift för stadigvarande serveringstillstånd tas ut av 
företag i Borås Stad för år 2020 samt ingen taxa för upplåtelse av gatuplatser 
och torgplatser tas ut av företag i Borås Stad för uteservering och torghandel 
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för år 2020. Kostnaden för detta beräknas till 7 miljoner kronor och kommer 
kompenseras till Miljö- och konsumentnämnden samt Tekniska Nämnden vid 
ett senare tillfälle. 

 

      

 

 

 

 

Borås Stad har även genomfört andra insatser för att stödja näringslivet i Borås: 

Borås Stad betalar nyinkomna fakturor på femton dagar från 2020-03-31, 
förutsatt att de är godkända/attesterade och inte föremål för oklarheter. 

Borås Stad har från 2020-03-30 och tills vidare att tillämpa betalningsvillkoret 
120 dagar till företagskunder. (De kommunala bolagen omfattas för närvarande 
inte av förlängd betaltid eller 15 dagars betalning till leverantörer) 

Borås energi och miljö beviljar på kunds begäran förlängt anstånd på fakturor 
och avgifter inom vatten och avlopp, sophantering, elnät och fjärrvärme. Borås 
energi och miljö förlänger på kunds begäran intervaller för hämtning av sopor 
och avfall. 

AB Bostäder förlänger på kunds begäran betalningstider för hyra i lokaler för 
företag. 

Uteserveringar har kunnat öppna efter att serveringstillstånd snabbehandlats. 

Fyra timmars fri parkering i p-huset Vulcanus vid Österlånggatan, plus 30 
minuters fri parkering på 15-minutersparkeringar i centrum. Skyltning gäller.  

Utöver detta utökar Borås Stad sitt stöd via Näringslivets servicecenter, där 
lokala och regionala näringsidkare kan få råd, stöd och svar på frågor som 
omfattar lokala, regionala och nationella stödinsatser och problem som kan 
uppstå i verksamheten på grund av den pågående krisen.          
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§ 177 Dnr KS 2020-00078 2.4.3.25 

Beslut om ansökningar om medel för lokal utveckling 
2020 

Kommunstyrelsens beslut 
De projekt som beviljas bidrag är nummer 1, 2, 4, 11, 12, 13, 15, 17, 19, och 21, 
medan de som beviljas delvis bidrag är nummer 7 (50 000 kronor till bänkar 
och hinderbana), 8 (50 000 kronor till tak), 16 (65 000 kronor till belysning), 18 
(100 000 kronor) och 20, (100 000 kronor), samt de som avslås är nummer 3, 5, 
6, 9, 10 och 14.        

Sammanfattning av ärendet 
Det har kommit in 21 ansökningar till vårens ansökningsomgång. 
Kommunstyrelsens delegation för medel för lokal utveckling har tillsammans 
med handläggaren gjort avvägningar kring möjligheterna att bistå med bidrag till 
de sökande. Protokoll från delegationens möte 2 april 2020 förklarar skälen till 
att Kommunstyrelsen rekommenderas ge avslag på 6 ansökningar, bifall till 10 
ansökningar och delvis bifall till 5 ansökningar. Vid mötet den 2 april gjordes 
inga delegationsbeslut som vid tidigare års möten, beroende på att mötet delvis 
hölls digitalt pga risk för virusspridning av covid-19, vilket är orsaken till att 
även ansökningarna på lägre belopp än 100 000 kronor lyfts till beslut i 
Kommunstyrelsen.                

Beslutsunderlag 
1. Protokoll 2 april KS delegation Medel för lokal utveckling 

2. Samtliga 21 ansökningar inklusive kompletteringar   
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§ 178 Dnr KS 2018-00881 3.1.1.0 

Detaljplaneuppdrag för del av Lundby 1:1 (Erikslunds-
skolan) 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Samhällsbyggnadsnämnden uppmanas att ge planuppdrag för del av Lundby 1:1 
(Erikslundsskolan). Uppdraget finns prioriterat i verksamhetsplanen för 2020.        

 

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Behovet av elevplatser i staden är stort. Erikslundskolans upptagningsområde 
visar på ökat behov, samtidigt som skolan ligger i en framtida expansiv del av 
staden.  

Avsikten är att befintlig byggnad rivs och en ny i fler våningar uppförs på 
samma plats. Skolans kapacitet behöver utökas för både årskurs F-6 (från 1 till 
2-paralleller) och årskurs 7-9 (från 3 till 5-paralleller). Fler elevplatser för 
grundsärskola kommer också att tillskapas. Även idrottshallen behöver ha en 
större volym för att klara den utökade elevkapaciteten. 

För att kunna erbjuda eleverna en bra skolgård behöver skolan ha tillgång till en 
större yta. Tanken är att expandera mot Viskan samt tillåta lek på den 
skogsbeklädda kullen i söder. Dessa ytor är i dag allmän platsmark alternativt 
icke planlagd mark.  

I detaljplanen behöver byggrätten för skolbyggnaden utökas och tillräckligt stor 
yta för skolgård säkerställas. 

I Samhällsbyggnadsförvaltningens verksamhetsplan för detaljplaner finns ett 
uppdrag förberett för Ny skola/ombyggnad skola.         

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Samhällsbyggnadsnämnden uppmanas att ge planuppdrag för del av 
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Lundby 1:1 (Erikslundsskolan). Uppdraget finns prioriterat i verksamhetsplanen 
för 2020. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Samhällsbyggnadsnämnden uppmanas att ge 
planuppdrag för del av Lundby 1:1, (Erikslundsskolan). Uppdraget finns 
prioriterat i verksamhetsplanen för 2020, samt tillägg i första stycket i 
skrivelsen, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och 
Niklas Arvidssons (KD yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 179 Dnr KS 2015-00434 214 

Granskningsyttrande över detaljplan för del av 
Bergsäter, Åkermyntan 5 m.fl 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.  

Detaljplanen får inte antas innan bankgarantier har inlämnats, i enlighet med 
exploateringsavtalen.       

 

 

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 

Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt alternativa yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Detaljplanen möjliggör för byggnation av flerfamiljshus och radhus i ett kvarter 
som idag används för industriändamål. Planen innehåller även möjligheten att 
bygga förskola och vårdboende, samt i viss mån centrumverksamheter och 
kontor. Totalt sett finns möjligheten att bygga upp emot 530 nya bostäder. 
Planområdet omfattar hela kvarteret Åkermyntan och delar av de angränsande 
naturmarkerna.   

Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.     

Detaljplanen får inte antas innan bankgarantier har inlämnats, i enlighet med 
exploateringsavtalen.        

Beslutsunderlag 
1. Underrättelse om granskning, BN 2015-887, 2017-12-18 

2. Planbeskrivning, 2017-12-18 

3. Plankarta, 2017-12-18 

4. Illustrationskarta, 2017-12-18   
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Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.  
Detaljplanen får inte antas innan bankgarantier har inlämnats, i enlighet med 
exploateringsavtalen.       
 

 

 

 
 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.   
Parkering s.16 (Planbeskrivning). 
Enligt de gällande parkeringsreglerna (2017-01-19) ligger planområdet inom den 
definierade centrumzonen. För att kunna åberopa de olika 
reduktionsmöjligheterna måste det aktuella området ha god tillgänglighet med 
kollektivtrafik. Detta definieras som ett största avstånd till busshållplats om max 
300 m fågelvägen, vilket är uppfyllt för etapp Ib och etapp II av planområdet.  
Därtill skall busshållplatsen trafikeras av minst fyra avgångar per timme morgon 
och kväll. Stadsbusslinje 6 trafikerar hållplatsen 2 ggr i vardera riktning per 
timme. Parkeringssituationen behöver därför ses över så att parkeringstalen 
anpassas till busstrafik en gång i halvtimmen. 
Detaljplanen får inte antas innan bankgarantier har inlämnats, i enlighet med 
exploateringsavtalen, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget, under 
förutsättning att Kommunstyrelsens synpunkter beaktas. 
Detaljplanen får inte antas innan bankgarantier har inlämnats, i enlighet med 
exploateringsavtalen, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag, dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkande och 
dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 180 Dnr KS 2020-00248 3.2.1.0 

Avtal om samverkan mellan kommuner i Sjuhärad inom 
miljö- och hälsoskyddsområdet samt 
livsmedelsområdet 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Godkänna avtal om samverkan inom miljö- och hälsoskyddsområdet och 
livsmedelsområdet mellan kommuner i Sjuhärad.            

Sammanfattning av ärendet 
Miljö- och konsumentnämnden har godkänd ett avtal om samverkan inom 
miljö- och hälsoskyddsområdet samt livsmedelsområdet mellan kommuner i 
Sjuhärad. Avtalet skickas nu vidare till fullmäktige för beslut.  

 

 

 

Enligt 9 kap 37 § kommunallagen får en kommun ingå avtal om att någon av 
dess uppgifter helt eller delvis ska utföras av en annan kommun 
(avtalssamverkan).  Sveriges kommuner och regioner SKR tog i september 2019 
fram ett underlag i syfte att underlätta för kommuner och regioner att nyttja 
möjligheterna till avtalssamverkan. Underlaget behandlar de vanligast 
förekommande rättsliga och praktiska frågeställningarna och ger exempel på 
hur de kan lösas i praktiken vid sådan samverkan. I underlaget redovisas också 
exempelklausuler för ett samverkansavtal.  

Det framtagna avtalet om samverkan inom miljö- och hälsoskyddsområdet och 
livsmedelsområdet mellan kommuner inom Sjuhärad är baserat på SKR:s 
underlag. Chefer från de berörda förvaltningarna har sedan fått möjlighet att 
komma med synpunkter om vad avtalet måste innehålla för att det ska fungera i 
praktiken.  

Avtalet omfattar miljö- och hälsoskyddsområdet och livsmedelsområdet. Målet 
med avtalet är att kunna nyttja varandras personalresurser och därigenom öka 
kapaciteten, minska sårbarheten och öka effektiviteten. Vid behov ska 
kommuner som omfattas av avtalet kunna kontakta någon av de andra 
kommunerna för att be om hjälp. I avtalet benämns detta som att beställa 
uppdrag. Den tilltänkta uppdragstagaren har alltid rätt att inte anta uppdraget. 
Uppdragstagaren har rätt till ersättning från den andra kommunen för sitt 
arbete.  
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Miljö- och konsumentnämnden anser att det vore fördelaktigt att ha en god 
samverkan med de andra kommunerna inom Sjuhäradsområdet, både för att 
kunna ta del av deras kompetens men också för att kunna sprida den kunskap 
som finns på Miljöförvaltningen. Att samordna denna samverkan genom ett 
samverkansavtal bedöms vara den bästa formen av samverkan i dagsläget, även 
om andra typer av samverkan också kan utredas parallellt.            

Beslutsunderlag 
1. Miljö- och konsumentnämndens beslut om avtal om samverkan inom miljö- 

och hälsoskyddsområdet och livsmedelsområdet mellan kommuner inom 
Sjuhärad, 20200227  
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§ 181 Dnr KS 2020-00082 1.1.2.1 

Borås Stads remissyttrande över utredningen: Mer 
biogas! För ett hållbart Sverige 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Skicka remissvaret till Infrastrukturdepartementet.  

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Regeringen beslutade den 31 maj 2018 att tillsätta en särskild utredare med 
uppdrag att kartlägga hur biogasens nytta som resurs kan tas till vara på bästa 
sätt och ge förslag på hur biogas kan ges konkurrenskraftiga villkor genom 
långsiktigt stabila spelregler. Syftet är att biogas ska kunna bidra till att nå 
Sveriges energi- och klimatpolitiska mål på ett kostnadseffektivt sätt, samtidigt 
som hänsyn tas till värdet av de nyttor som produktion av biogas bidrar med 
för att nå andra samhällsmål. 

Utredningen konstaterar att biogasens potential inte tas till vara på ett 
eftersträvansvärt sätt i nuläget, och att de styrmedel som finns idag inte skapar 
tillräckligt goda förutsättningar för att biogasproduktionen i Sverige ska vara 
långsiktigt konkurrenskraftig. Den beskriver hur Sverige har valt att stötta 
användningen av biogas istället för produktionen av biogas, till skillnad från fler 
andra länder (exempelvis Danmark), och att detta har lett till 
konkurrensfördelar för importerad biogas (den har fått stöd både när den 
produceras i sitt ursprungsland och när den sedan används i Sverige). 
Konkurrensvillkoren för svensk biogas har därför inte varit fördelaktiga. 
Utifrån nulägesanalysen föreslår utredarna ett nationellt mål för 
biogasproduktion och två stödpaket, som syftar till att undanröja eller mildra de 
marknadsmisslyckanden och marknadshinder som präglar den svenska 
biogasmarknaden. 

Borås Stad ser mycket positivt på de förslag som lagts fram i utredningen, både 
avseende att tydliga målsättningar kring en ökad biogasproduktion bör sättas 
upp och avseende de ekonomiska styrmedel och stöd som föreslås. 
Utredningens förslag skulle sammantaget stödja målsättningen att uppnå 
långsiktiga spelregler för biogasmarknaden och främja förutsättningarna för att 
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uppnå och bibehålla biogasens alla klimat- och miljönyttor. Borås Stad delar 
även utredningens syn kring nulägesanalys och de förutsättningar som idag 
råder på biogasmarknaden. 

Borås Stad är positiva till att föreslagna stöd (premier) riktas mot 
produktionsledet av biogas och att krav ställs kring förädling av gasen för att 
biogasen skall kunna nyttiggöras inom i huvudsak transportsektorn där 
biogasen bidrar till störst klimatnytta. Ett riktat stöd för förvätskning av biogas 
såsom föreslås ses också som positivt, då förvätskning av biogas möjliggör 
bredare avsättningsmöjligheter för biogas, och bedöms därmed på ett effektivt 
sätt kunna bidra till att öka användningen av biogas. 

Borås Stad bedömer det som viktigt att föreslagna stöd är minst i nivå med 
föreslagna premier, detta för att säkerställa biogasens konkurrenskraft och 
därmed säkerställa biogasens värdekedja och alla dess klimatnyttor. Detsamma 
gäller inte minst för förvätskning av biogas. 

När det gäller de beskrivna förutsättningar för att få föreslagna premier för 
uppgradering och förvätskning så bör allokering av premierna förtydligas, 
eftersom utredningens skrivning enligt ”…ges till de aktörer som producerar 
rågas som sedan uppgraderas/förvätskas” medför en osäkerhet kring fördelning 
av premierna i det fall produktion och förädling av biogasen sker inom ramen 
för ett samarbete med olika parter/organisationer. 

Borås Stad ställer sig också positiva till inriktningen att nuvarande 
skattebefrielse bör behållas, detta för att säkerställa biogasens konkurrenskraft 
och säkerställa avsättningen av förädlad biogas. Eftersom långsiktiga spelregler 
efterfrågas, så vore det sannolikt värdefullt om en förlängning kan ske för en 
längre tidshorisont såsom föreslås i utredningen. Det bedöms dock som viktigt 
att skattebefrielsen för biogas om möjligt enbart bör avse och ges till inhemsk 
biogas, dvs biogas producerad i Sverige, och att skattebefrielsen inte bör avse 
importerad biogas. Detta för att effektivt styra mot utredningens målsättningar 
kring en ökad biogasproduktion och inte fortsatt riskera konkurrenskraften 
gentemot importerad biogas.        

 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Skicka remissvaret till Infrastrukturdepartementet. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Skicka remissvaret till Infrastrukturdepartementet 
samt att följande tillägg görs i skrivelsens sista stycke efter ordet producerad i 
Sverige, ”oavsett produktionsrätt”, se bilaga. 
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Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP) förslag 
och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
47(47) 

Sammanträdesdatum 
2020-04-27 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 182 Dnr KS 2020-00275 3.3.4.0 

Samrådsyttrande för ny järnväg mellan Göteborg-
Borås, en del av nya stambanor i Göteborg Stad, 
Mölndals stad, Härryda kommun, Bollebygds kommun, 
Marks kommun och Borås Stad, Västra Götalands län 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen översänder remissyttrandet samt Miljöförvaltningens bilaga 
till Trafikverket.        

 

 

 

 

 

Protokollsanteckning 
Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till protokollet, 
se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad ställer sig bakom Trafikverkets ställningstagande kring ytterligare 
tillkommande stationer. Borås Stad anser att stationer i Mölndal, Landvetters 
flygplats och Borås är de stationer som bidrar till störst nytta.  

Beslutsunderlag 
1. E-post samrådsremiss för ny järnväg Göteborg-Borås 2020-03-10 

2. k01-00-071-00-0    2020-03-10 

3. k01-05-025-00-0    2020-03-10 

4. Samrådsremiss samråd 1    2020-03-10  
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